

[1] 庞学亮, 林春生, 张宁. 基于改进型偏最小二乘回归法导弹磁补偿研究[J]. 弹箭与制导学报, 2009, 5: 49.

PANG Xueliang, LIN Chunsheng, ZHANG Ning. The Research of Missile Magnetic Compensation Based on Improved Partial Least Square Regression[J]., 2009, 5: 49.

点
击
复
制

基于改进型偏最小二乘回归法导弹磁补偿研究 (PDF)

《弹箭与制导学报》[ISSN:1673-9728/CN:61-1234/TJ] 期数: 2009年第5期 页码: 49 栏目: 导弹与制导技术 出版日期: 2009-10-25

Title: The Research of Missile Magnetic Compensation Based on Improved Partial Least Square Regression

作者: [庞学亮](#); [林春生](#); [张宁](#)
海军工程大学兵器工程系, 武汉 430033

Author(s): [PANG Xueliang](#); [LIN Chunsheng](#); [ZHANG Ning](#)
Department of Weaponry Engineering, Naval University of Engineering, Wuhan 430033, China

关键词: [偏最小二乘回归](#); [背景磁场](#); [复共线性](#); [参数估计](#)

Keywords: [partial least square regression](#); [background magnetic field](#); [multicollinearity](#); [parameter estimation](#)

分类号: TJ765.3; TN966

DOI: -

文献标识码: A

摘要: 通过分析导弹背景磁场模型, 针对导弹背景磁场模型存在的复共线性问题, 提出基于偏最小二乘回归法模型参数估计方法。为了消除系统噪声对参数估计影响, 对偏最小二乘回归参数估计方法进行改进, 利用正交投影原理消除测量数据中无关信息。仿真说明偏最小二乘回归能够克服导弹背景磁场模型的复共线性, 提高模型参数估计精度, 但其对噪声抑制能力较差; 而改进的偏最小二乘回归法不但能提高参数估计精度, 对系统噪声具有一定的抑制作用。

Abstract: The magnetic compensation of missile is necessary for precisely measurement of geomagnetic field. Based on aircraft magnetic model, the missile magnetic model was analyzed. To eliminate multicollinearity of the model, partial least square regression was proposed to estimate parameters of the model. Partial least square was improved to suppress the systematic noise using orthogonal projection to eliminate noise influence. The simulation shows that partial least square can solve multicollinearity of the model, but it has poor performance of noise suppressant. The improved partial least square method can not only implement parametric estimation under multicollinearity, but also can eliminate of noise influence.

参考文献/REFERENCES

[1] W E Tolles, J D Lawson. Magnetic compensation of MAD equipped aircraft [Z]. Airborne Instruments Lab. Inc., Mineola, N. Y., Rep. 201-1, June 1950.

导航/NAVIGATE

[本期目录/Table of Contents](#)

[下一篇/Next Article](#)

[上一篇/Previous Article](#)

工具/TOOLS

[引用本文的文章/References](#)

[下载 PDF/Download PDF\(116KB\)](#)

[立即打印本文/Print Now](#)

统计/STATISTICS

[摘要浏览/Viewed](#)

[全文下载/Downloads](#) 500

[评论/Comments](#) 168

[RSS](#) [XML](#)

- [2] W E Tolles. Compensation of induced magnetic fields in MAD equipped aircraft [Z] .Airborne Instruments Lab., OSRD 1386, sec. 6. 1-sr20- 320, Apr. 21, 1943.
- [3] P Leliak. Identification and evaluation of magnetic field sources of magnetic airborne detector equipped aircraft [Z] .IRE Trans. Aerospace Navigation Electronics, Sept. 1961.
- [4] S H Bickel. Small signal compensation of magnetic fields resulting from aircraft maneuvers [J] .IEEE Trans. on AES., 1979, AES-15 (4) :515-525.
- [5] 祝转民, 畅建海, 李济生, 等. 克服复共线性影响的方法探讨 [J] .飞行器测控学报, 2003, 22 (2) :7-11.
- [6] 王惠文. 偏最小二乘回归方法及其应用 [M] .北京:国防工业出版社, 1999.

备注/Memo: 收稿日期:2008-10-21 作者简介:庞学亮 (1978-), 男, 山东临沂人, 讲师, 博士研究生, 研究方向:军用目标特性, 微弱信号检测。

更新日期/Last Update: 2009-10-25